
PREOBLIKOVANJE
KRAJEVNIH SKUPNOSTI

20. aprila - referendum
v krajevnih skupnostih
Še dva meseca nas loči do dne,
ko se bodo delovni Ijudje in
občani v nekaterih krajevnih
skupnostih ljubljanskih občin
odločali za nove krajevne
skupnosti.

V široki javni razpravi v zvezi s preobrazbo in
preoblikovanjem temeljnih samoupravnih
skupnosti je bilo čutiti, da je potrebno krajevne
skupnosti organizacijsko, vsebinsko in kadrov-
sko okrepiti tako, da bodo kos široko zastavlje-
nim nalogam, predvsem pa sposobne angažirati
čimširši krog ljudi za raziične aktivnosti.

Prisotno je bilo mnenje, da je treba forumsko
delo odpraviti in zagotoviti možnosti, da se o
vseh pomembnih vprašanjih opredeljujejo ob-
čani neposredno na zborih oziroma v delegatsko
sestavljenih skupščinah krajevnih skupnosti.

Uresničujoč to načelo, so se v krajevnih skup-
nostih Krim Rudnik, Kolezija, Trnovo, Malči
Belič, Ig in Škofljica odločili, da pristopijo k
prostorskemu preoblikovanju ter s tem omogo-
čijo največjemu številu krajanov sodelovanje v
različnih oblikah delovanja.

V vseh teh krajevnih skupnostih so z različnih
vidikov ocenili, da bodo uspešneje delovali v
manjših krajevnih skupnostih. Prepričani so, da
bodo dosti uspešneje lahko vodili družbene ak-
cije tudi zato, ker se na manjšem prostoru bolje
poznajo, ob številnih aktivnostih pa se bodo
kalili tudi novi kadri, ki doslej niso imeli možno-
sti uresničevati svojih ambicij.

Tudi v nekaterih drugih krajevnih skupnostih
kot npr. na Viču, Rožni dolini, v Polhovem
Gradcu, so potekali intenzivni razgovori za dru-
gačno organiziranost. Zanimanje je bilo izredno
veliko, idej in variantnih predlogov ni bilo malo.
Skupščine teh krajevnih skupnosti so se zaradi
različnih in doslej še neusklajenih rešitev odlo-
čile, da akcijo preoblikovanja odložijo za ka-

snejši čas. Temeljito je treba proučiti posamez-
ne variante ter poiskati najustreznejše rešitve,
ki bodo najbolj sprejemljive za krajane.

Proces nadaljnjega razvoja krajevnih skupno-
sti se je torej pričel nekje hitreje glede na
možnosti in potrebe, drugje pa se prenaša v
prihodnje obdobje.

Po dosedanjih ocenah bodo v kratkem pred-
vsem na mestnem področju občani drugače or-
ganizirani. Družbenopolitične organizacije bo-
do imele v tem prehodnem obdobju vrsto nalog,
dokler ne zaživijo samoupravni organi in dele-
gacije.

Tehnične naloge v zvezi z referendumom bo-
do opravljale vodilne komisije v občini in kra-
jevnih skupnostih, politične priprave pa sodijo v
okvir subjektivnih sil.

Poleg kadrovskih in vsebinskih priprav bo
potrebno skupno z izvršnim svetom občine čim-
preje zagotoviti ustrezne prostore za delovanje.
Ze v dosedanjih razpravah se kažejo nekatere
rešitve, ponekod le začasne, pa vendarle take, ki
omogočajo normalen začetek. Prav gotovo je,
da bo treba sistematično pristopiti k razreševa-
nju družbenih centrov, kajti te zahteve in potre-
be so bile doslej premalo prisotne pri prostor-
skem planiranju.

Z optimizmom pričakujejo občani tudi v
manjših krajih kot npr. Iški vasi in Pijavi Gorici,
da bodo samostojni uspešno reševali tudi tiste
drobne probleme posameznih vasi, ki so doslej
le redko prišli na vrsto. Čeprav majhni po števi-
lu,-pa vendarle bogati po ustvarjalnih zamislih
in idejah, bodo tudi v teh sredinah z večjim
zanosom ustvarjali pogoje za lepši jutri.

Ne moti jih dejstvo, da nimajo organizacij
združenega dela, da bodo mnoge stvari še vedno
združevali in povezovali s sosednjimi krajevnirai
skupnostmi, zavedajo pa se pomena, da bodo le
preko svojih delegatov enakopravno sodelovali
v širši družbenopolitični skupnosti ter po demo-
kratični poti uveljavljali svoje interese.
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